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15. september 2014 
 

 
I medfør af § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål: 

 

Agter Naalakkersuisut at forhøje kvoterne for hvid- og narhval i 

Tasiilaq og bygderne samt for isbjørne i Ittoqqortoormiit?  

 

(Medlem af Inatsisartut Harald Bianco, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

I lighed med resten af landet har vi i Østgrønland bemærket, at antallet af hvid- og 

narhvaler øges, ligesom vi har bemærket, at antallet af isbjørne er i hastig vækst. 

 

Kvoten for fangst af isbjørn samt hvid- og narhvaler i Tasiilaq og bygderne blev 

allerede opbrugt i august, selv om fangere og fritidsfangere har gode muligheder 

for yderligere fangst. Ligeledes er kvoten for fangst af isbjørne i Ittoqqortoormiit 

allerede opbrugt, og kvoten for fangst af hvid- og narhval er næsten opbrugt, og vil 

være opbrugt i løbet af nogle få dage. Der er ellers stadig mulighed for fangst i 

Ittoqqortoormiit indtil udgangen af oktober-måned. 

 

Personligt har jeg adskillige gange udtrykt ønske om optælling af nævnte fangstdyr 

i Østgrønland, hvor jeg sidste år - altså i 2013 - blev lovet, at dette vil ske i år 

(2014), men dette er heller ikke blevet realiseret.     

 

Den fortsatte manglende forhøjelse af kvoterne i Østgrønland med begrundelse i 

den manglende optælling må stoppe her. Som nævnt i indledningen har brugerne – 

nemlig fangerne og fritidsfangerne – i høj grad bemærket, at bestandene af nævnte 

fangstdyr også her er i vækst. 

 

 

 


